
 

 CERTIFICAT 

Expedient núm.: 252/2020 Òrgan col·legiat: 

PL/2020/1 PLE 

 

M. ANGEL BENEDICTO ESCLARIN, EN QUALITAT DE SECRETARI D’AQUEST ÒRGAN, 

CERTIFICO: 

 

Que en la sessió celebrada el 13 de febrer de 2020 s’adoptà l’acord següent: 

Expedient 252/2020- Estudi  i  aprovació,  si  escau de l’aprovació de les  indemnitzacions a 
percebre pel  Regidor Tomás Diaz  Crucera com a conseqüència  de la  seva incorporació a 
l’equip municipal

Per l' Alcalde  s´explica la incorporació del regidor Tomàs Diaz es fa en règim d´assitències i amb un 
topall màxim de 20.000€ anuals.

Per la Regidora Assumpció Castellví del grup municipal de JxCaT es fa la següent explicació de vot:

"Entenem que el que es demana en aquest punt és una modificació de crèdit, fet que ens té MOLT 
acostumats l’Equip de Govern ja que fem modificacions de crèdit  en quasi tots els Plens.

En aquest cas, com que la nova incorporació a l’Equip de Govern no estava prevista ( els 20.000€ / 
13.000€  )  que  cobrarà  de  més  aquest  Regidor  per  assistir  a  les  JG  no  estaven  previstes, 
evidentment  s’han de moure d’una altra  partida. Fins aquí tot  entès. Però no va per aquí la nostra 
explicació de vot ni el nostre vot negatiu.

El nostre desconcert  ve de la resposta que l’Alcalde ens va donar a la pregunta que vàrem fer a les  
Comissions Informatives i que el Regidor Tomàs no va dir “ni piu”.

I que després de parlar amb Intervenció i Recursos Humans ens vàren dir TOT  el contrari.  

Volem suposar que el nostre Alcalde ens va contestar per contestar, des de la ignorància, i que el Regidor 
Tomàs no va contestar perquè es deu mirar el seu compte corrent trimestralment .

TORNO A REPETIR LA PREGUNTA, per transparència, per a que la gent es pugui situar en el context i  
entengui el nostre vot negatiu: 

“El  Regidor  Tomás  Díaz  Crucera  ha  cobrat  les  Juntes  de  Govern  que ha  assistit  des  del  dia  19  de 
desembre del 2019 que va ser quan per  decret d'alcaldia  es va incorporar a l'equip de Govern municipal 
fins el dia d’avui? “

 La resposta de l’Alcalde va ser que NO, que no havia cobrat, que fins al dia del PLE (que és avui) no ho  
podia cobrar.

I el Regidor Tomàs ( l’afectat ) no va dir res.

 Recordo que la participació en les Juntes de Govern són 300€ per assistir a cada  Junta de Govern, és a 
dir que uns 1.800 €  fins el dia avui.(1000€)

 Fins aquí no sóc conscient de dir cap mentida.

Suposo que estar a l’oposició ens fa tornar una “miqueta” mal pensadades i vam voler contrastar la 
informació amb el Departament de Recursos Humans i després per qüestions de forma vam parlar amb 
la Sercretaria i ella mateixa va derivar aquesta pregunta a Intervenció:
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Resposta:

El decret d'alcaldia de 19 de desembre de 2019 estableix la incorporació del regidor Tomás Díaz Crucero 
a l'equip de Govern municipal, i la participació en les Juntes de Govern.

 D'acord amb el contingut del punt 12 (Expedient 2569/2019. Estudi i  aprovació, si procedeix, de les 
indemnitzacions i del règim retributiu a percebre pels membres de la Corporació) de la sessió de plenari 
de data 4 de juliol, els regidors membres de la Junta de Govern percebran 300 € per assistència efectiva 
a cada sessió.

 En concordaça amb els punts anteriors, el regidor Tomás Diaz Crucera ha percebut en la nòmina de  
gener l'abonament de les indemnitzacions per assistència efectiva a Juntes de Govern celebrades en 
posterioritat al 19 de desembre de 2019.

 El decret del 19 de desembre de 2019, pel que s'integra el regidor Tomàs Diaz Crucero a l'equip de  
Govern és l'element que genera la obligació d'indemnitzar a aquest regidor per les seves assistències a 
les sessions de Junta de Govern, d'acord amb les condicions de retribució i indemnització ja aprovades en  
el ple de 4 de juliol de 2019.

 Tot  i  que al  regidor  ja  li  sigui  d'aplicació  aquest  règim d'indemnitzacions i  que en conseqüència el 
pagament d'assistències a Junta de Govern de gener sigui plenament reglamentari, es tramita un acord 
plenari per ratificar que es manté en la règim de percepció d'assistències prevista a l'article 75.3 de la 
LRBRL,  desestimant la  possibilitat  d'optar  a la  retribució  per dedicació  parcial.  I  per  altra banda, es 
reconeix  la  necessitat  d'una  propera  modificació  pressupostària  derivada  de  les  obligacions  que 
comporten l'increment del sostre anual d'aquest regidor fins als 20.000 €.

 És a dir, va cobrar.

Per l’explicació que ens han donat els tècnics veiem que és reglamentari el pagament al Regidor encara 
que no s’hagi aprovat per Ple, però tan costava dir  “a mi me lo han ingressado” o “desconeixem el 
tema”. Ens disculpareu, però aquest fet ens genera desconfiança.  La situació  transparent, transparent 
no ho és.

I ja acabem, però volem aprofitar per donar les gràcies i reconèixer la gran professionalitat dels tècnics  
municipals,  en  aquest  cas  per  les  explicacions  donades  per  part  d’intervenció  (serveis  econòmics) 
Secretaria i RRHH . Fan MOLT bé la seva feina, i  el tracte rebut per quasevol regidor/a és excel.lent 
( estem a l’oposició o no), gràcies per la paciència i la vostra atenció."

Intervé l´interventor fen l´explicació sobre les retribucions cobrades pel Regidor Tomas Diaz Crucera.

Per  l´Alcalde es  manifesta: Esmentar  que  estem  parlant  d’un  topall,  d’un  màxim  com  el  que  te 
l’oposició, si s’assisteix a totes les comissions, juntes i plens se supera amb escreix el límit establert, per 
tant queda fora de lloc intentar aportar recel i desconfiança a aquest Ple insinuant que s’està cobrant 
més del que toca."

Intervé la Regidora Esmeralda Saladié pel grup municipal d'ERC que manifesta:H"em lamentat i així 
ho vam fer públic aquest pacte amb Ciutadans, una formació que porta implícit l´anticatalanisme, que 
està en contra de la immersió lingüística i sobretot del diàleg.

A més cal recordar, que la despesa dels sous de l´equip de govern ha augmentat significativament a 
cada legislatura. I més ara amb el nou sou de 20,000 € que suposa la incorporació d´aquest nou regidor.  
També vull recordar, que aquest mateix regidor va votar en contra d´aquestes indemnitzacions en el Ple 
de Constitució del Consistori en data de 04/07."

El Regidor Sergi Saladié de la CUP fa la següent explicació de vot:

"Els càrrecs institucionals no són un objectiu en sí mateix, sinó una eina al servei del poble i per a la  
transformació social. Ocupar temporalment un càrrec públic no és per guanyar-se la vida, sinó per estar  
al servei del poble en igualtat de condicions. Les institucions han de donar exemple.

En un municipi que segons l’Institut d’Estadística de Catalunya (IDESCAT) tenim una renda mitjana de 
14.300€/any, i que està per sota de la mitjana catalana, no ens sembla ètic que els membres de l’equip 
de Govern tingueu un salari mitjà de gairebé 24.500€ (amb sous que van dels 45.000 als 20.000€/any).
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Des de 2015 heu realitzat un 27,3% d’increment dels salaris de l’equip de Govern, passant dels 150.000€ 
a 191.000€ amb el mateix nombre de regidors i per fer la mateixa feina. L’IPC només ha pujat un 4,7% 
durant aquest període.

Nosaltres, com vam dir en campanya, en cas de governar ens limitaríem el salari  a uns màxims de 
25.200 (alcaldessa) i uns mínims de 12.600€/any, que representarien un màxim de 118.200€ amb uns 
salaris mitjans de 17.000€. Si governessim la CUP ens estalviaríem un mínim de 73.000€/any.

Igualment, renunciem a percebre cap tipus de remuneració personal quan estem a l’oposició. El que 
tenim assignat per assistència a plens i comissions ho donem a l’assemblea local de la CUP i a projectes  
socials i populars, com per exemple la posada en marxa del SAV de factures de llum i gas."

Per l' Alcalde es manifesta: ·S’ha de trobar el diàleg i l’entesa amb tots els grups polítics, així després 
del procés electoral es va intentar parlar amb tothom. 

Per a que hi hagi una entesa ha d’haver franquesa per les dues parts i el diàleg i l’entesa ha de ser un 
dels objectius a cercar i no hi ha cap inconvenient en continuar treballant tots plegats.

 A banda, esmentar que la renda disponible del municipi a l’any 2017 era de 24.523,00€ i la renda bruta  
era de 30.899,00€, informació donada per Mercuri «Sistema d’Informació Socioeconòmica Local» de la 
Diputació de Tarragona.

Intervé la Regidora Elidia López del grup municipal de la FIC manifestant: "Entenem que una persona 
que és un funcionari tècnic estatal el seu  sou  hauria de ser suficient, si no ha deixat la seva feina per 
dedicarse a l'Ajuntament no se li ha de compensar com en el cas del Regidor de Festes, que com en el  
Ple es va explicar, no podia tenir una pèrdua de poder adquisitiu, o amb un màxim de 7000€ com tenia  
estant a l'oposició també per assistències hauria de ser suficient."

Per l'  Alcalde es  manifesta:  "Puntualitzar  que  un  dels  eixos  definitoris  que  tenim  és  justament  la 
problemàtica en gestionar alguna d’aquestes estructures, normalment abans venien associades al mon 
urbanístic i les desenvolupava el regidor d’urbanisme. 

Intervé la Regidora Silvia Pujol pel grup municipal del PP manifestant: "m'abstindré perquè jo crec que 
un regidor ja sigui que està al govern o a l'oposició ha de cobrar, sí que és cert que jo no estava d'acord  
amb una sèrie de sous que vas implantar, estava indignada perquè vas fer venir al Regidor Tomàs a  
vàries juntes de govern i segons tu no les havia cobrat, però ha fet la seva feina i ha sigut recompensat".

Vist el dictamen emès per la Comissió informativa de serveis interns del 28 de gener de 2020

 El Ple de l'Ajuntament amb el vot favorable de set membres (6 del PSC i 1 de C's) que representen la 
majoria  absoluta  del  nombre  de  tretze  que  legalment  el  componen  i  amb el  vot  en  contra  de  sis 
membres (2 de JxCaT, 1 de la FIC, 1 d´ERC, 1 de la CUP i 1 del PP), ACORDA:

Primer.-  Aprovar el règim d´indemnitzacions a percebre per part del Regidor Tomàs Diaz Crucera  anual 
per  assistències  a  sessións dels  òrgans col.legiats  en un màxim de 20.000 € per  a  l’exercici  2020, 
d’acord amb les atribucions com a membre de l’equip de govern aprovades per Decret de l’alcaldia de 
data 19 de desembre de 2019 i pot aplicar-se amb ajust al marc normatiu vigent, tot i que compromet a 
aplicar la modificació pressupostària per atendre les variacions respecte a les previsions inicials.

 

Segon.- Notificar aquest acord a l'interessat, al Departament de Serveis Econòmics i al Departament de 
Recurs humans.

I perquè així hi consti als efectes de l'expedient, emeto el present certificat per ordre i amb el vist i plau 
del Sr. Alcalde, amb l'excepció prevista en l'article 206 del Reglament d'Organització, Funcionament i  
Règim Jurídic de les Entitats Locals aprovat per Reial decret 2568/1986, de 28 de novembre, s'expedeix 
la present.
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DOCUMENT SIGNAT ELECTRÒNICAMENT 
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